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Bij welke betaalmiddelen mag je bijkomende kosten aanrekenen? 
 
Contante betalingen met Eurobankbiljetten en -muntstukken vormen de 
referentie-betalingswijze.  
 

 

Er mogen dan ook geen extra kosten voor contante 
betaling aangerekend worden. Ondernemingen kunnen 
contante betaling weigeren indien het bedrag van de 
aankoop niet in verhouding is tot het betaalmiddel, bv. 
een bankbiljet van 500 euro voor de aankoop van een 
pakje kauwgom. Ook de vrees voor namaak kan een 
argument zin om zulke biljetten te weigeren.  
Een klant mag maximum 3000 euro in cash betalen. 

 
Elektronisch betaalmiddelen: in geval van betaling via een "gebruikelijk" 
elektronisch betaalmiddel (debet-/kredietkaart, overschrijving, ..) mag de 
onderneming geen extra kosten aanrekenen. Bovendien heeft de 
onderneming de verplichting om de consument ten minste één elektronisch 
betaalmiddel gratis aan te bieden, onafhankelijk van een minimumbedrag.  
 
Ondernemingen zijn vrij om de technologie te kiezen die hen het meest 
geschikt lijkt.  
Ondernemingen kunnen de elektronische betaalwijzen variëren naargelang 
het bedrag. Dit moet duidelijk zichtbaar zijn voor de consument, bijvoorbeeld 
via een affiche.  
Betalingen met maaltijdcheques, ecocheques of consumentencheques 
worden niet als elektronisch beschouwd, zelfs niet wanneer ze met een kaart 
worden verricht. 
 
Atypisch elektronische betaalmiddelen: voor andere elektronische 
betaalmiddelen dan hierboven vermeld, kan de onderneming kosten 
aanrekenen. Het gaat om onder andere "cashless" betaalmiddelen 
(armbanden of oplaadkaarten) op festivals. De extra kosten mogen echter 
niet hoger zijn dan de daadwerkelijk door de onderneming gedragen kosten. 
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Vrijstelling sociale zekerheidsbijdragen 
 
Ik heb problemen met het betalen van mijn sociale bijdragen. Kan ik een 
vrijstelling krijgen? 

 
 
Een zelfstandige kan onder bepaalde voorwaarden vrijstelling aanvragen bij 
zijn sociale-verzekeringsfonds.  
Het fonds zal eerst nagaan of een betalingsplan of vermindering mogelijk is. 
Om een vrijstelling te krijgen, moet de zelfstandige aan de volgende 
voorwaarden voldoen: 
 

 Hij moet aantonen dat hij tijdelijk in een moeilijke financiële of 
economische situatie verkeert. 

 Hij moet zijn aanvraag indienen binnen de 12 maanden vanaf de eerste 
dag van het kwartaal dat volgt op het kwartaal waarvoor hij de 
aanvraag wil indienen of tijdens hetwelk hij de regularisatie-verklaring 
heeft ontvangen. 

 De bijdragen waarvoor hij vijstelling vraagt, komen in aanmerking voor 
vrijstelling. 

 
Wat deze laatste voorwaarde betreft, kan vrijstelling worden gevraagd voor 
bijdragen die verschuldigd zijn op het ogenblik van de aanvraag. Dit kunnen 
voorlopige bijdragen zijn en aanvullende bijdragen die nog verschuldigd zijn 
na een regularisatie. 
 
Er kan vrijstelling worden gevraagd voor bijdragen als: 

- zelfstandige in hoofdberoep 
- als meewerkende echtgeno(o)t(e) 
- als zelfstandige die actief is na de wettelijke pensionleeftijd 
- als zelfstandige of werknemer op (vervroegd) pensioen.  

 
Er kan geen vrijstelling worden aangevraagd voor: 

- bijdragen als zelfstandige op aanvullende basis 
- verminderde bijdragen als zelfstandige student  
- als zelfstandige met aanvullend statuut als zelfstandige. 
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Schadevergoedingen 
 
Zijn schadevergoedingen aan btw onderworpen? 
 

 
 
Regelmatig ontvangen of maken leden facturen waarbij btw wordt geheven 
op een bepaalde vorm van schadevergoeding.  
 
Welke regels moeten we volgen?  
In principe vallen schadevergoedingen steeds buiten het toepassingsgebied 
van btw. Btw (Belasting op Toegevoegde Waarde) is immers enkel 
verschuldigd op datgene wat iemand als tegenprestatie verkrijgt in ruil voor 
een belastbare levering of dienst. 
 
Aangezien schadevergoedingen geen tegenprestaties vormen, maar louter 
dienen ter dekking van een veroorzaakte schade, is hierop ook geen btw 
verschuldigd.  
Dit geldt ongeacht of het gaat om zuivere uitkeringen van bijvoorbeeld een 
verzekeringsmaatschappij of een vergoeding die iemand ontvangt op basis 
van een gevoerde procedure.  
Daarnaast geldt dit ook voor alle vergoedingen die aangerekend worden als 
herinneringskosten, annuleringsvergoedingen of verbrekingsvergoedingen.  
 
In een aantal zaken uit 2017 besliste het Hof van Justitie evenwel dat 
bepaalde contractueel voorziene verbrekingsvergoedingen toch aan btw 
onderworpen waren indien zij gelijk waren aan de vergoeding die de klant 
verschuldigd zou zijn geweest bij de normale uitvoering van de 
overeenkomst. In bepaalde gevallen kan het zijn dat dus toch verschuldigd 
zou zijn. 
Hoewel de Belgische belastingadministratie vooralsnog uitgaat van de 
stelling dat schadevergoedingen steeds buiten het toepassingsgebied van de 
btw vallen, raden wij toch aan uw contracten en algemene voorwaarden goed 
te laten nalezen en desgevallend uitdrukkelijk te vermelden of deze inclusief 
of exclusief btw zijn. 
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Nu dieren in de grondwet staan, gaan we nog vlees mogen eten? 
 
Dieren zijn wezens met gevoel en moeten beschermd worden. Dat staat 
voortaan in de Belgische grondwet.  
“Een levensgevaarlijke beslissing”, zegt voormalig justitieminister Vincent 
Van Quickenborne (Open Vld). Hij waarschuwt dat vlees eten in de toekomst 
verboden kan worden. Wat is daarvan aan? We laten zowel Van 
Quickenborne als GAIA en Animal Rights aan het woord. 
 
Voormalig minister van Justitie Vincent Van Quickenborne (Open Vld) is er 
niet goed van. Dat het beschermen van dieren in de grondwet komt, vindt hij 
een gevaarlijke evolutie. “Ik ben voor dierenwelzijn, maar het is 
levensgevaarlijk om dat in de grondwet te schrijven.” In het parlement stemde 
Van Quickenborne donderdag tegen. Hij deed dat samen met zijn liberale 
partijgenoten, quasi alle leden van de CD&V en twee N-VA’ers. Maar omdat 
ze zich bij Vlaams Belang en N-VA voor het overige onthielden, kwamen de 
andere partijen toch aan voldoende stemmen om de grondwetswijziging goed 
te keuren. 
 
GAIA ontkent dat ze de grondwetswijziging zou willen aangrijpen om vlees te 
laten verbieden. “Wij hebben geen enkel plan klaar liggen om daarover 
rechtszaken op te starten”, zegt Vandenbosch. “Bovendien geloven we ook 
niet dat een rechter dankzij deze wet plots in staat zou zijn om dat op te 
leggen. Want voor alle duidelijkheid: dieren krijgen géén grondrechten door 
deze beslissing. Ze mogen dus nog altijd gedood worden voor vlees. In 
Duitsland hebben ze al sinds 2002 een gelijkaardige wet en daar kunnen 
mensen nog altijd vlees eten.” Ook bij Animal Rights zeggen ze niet te 
geloven dat er op korte termijn veel zal veranderen. “We juichen toe wat er in 
het parlement is gestemd, maar het is eerder symbolisch", denkt Erwin 
Vermeulen. 
 
Uiteraard zullen die organisaties morgen niet naar de rechter stappen, maar 
ze zijn erin geslaagd de grens een beetje op te schuiven en kunnen dat de 
komende jaren blijven doen. 
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Voormalig minister van Justitie Vincent Van Quickenborne (Open VLD). 
Als zelfs dierenrechtenorganisaties zeggen dat de grondwetswijziging geen 
extreme gevolgen zal hebben, waar maken de liberalen zich dan druk om? 
“Omdat je op een juridisch hellend vlak terechtkomt", meent Van 
Quickenborne. “Uiteraard zullen die organisaties morgen niet naar de rechter 
stappen met hun verregaande eisen, maar ze zijn erin geslaagd de grens een 
beetje op te schuiven en kunnen dat de komende jaren blijven doen.”  
Bij Animal Rights geven ze toe dat er een dominosteentje is gevallen. “Dat is 
het positieve: dieren staan nu in België op een hogere plek in de juridische 
pikorde. De deur staat op een kiertje voor meer dierenrechten. Maar ik zou 
dat niet overdrijven, want het is maar een heel klein kiertje.” 
 
Gedaan met onverdoofd slachten? 
 
Advocaat grondwettelijk recht Quinten Jacobs gelooft dat beide partijen een 
punt hebben. “Rechters zullen niet plots kunnen beslissen om vlees eten te 
verbieden, maar er zullen zeker juridische gevolgen zijn.” Jacobs denkt dat 
rechters voortaan veel meer rekening zullen houden met dierenwelzijn als zij 
beslissingen nemen over de toepassing van nieuwe decreten en wetten of als 
ze uitspraken doen over vergunningen. “Sommige zaken kunnen daardoor 
minder evident worden. Ik denk bijvoorbeeld aan het transporteren van 
dieren, het uitbreiden van stallen of het onverdoofd slachten van dieren.” 
 
GAIA-voorzitter Vandenbosch juicht dat toe. “Rechters zullen inderdaad 
anders omgaan met dierenwelzijn. Ik hoop bijvoorbeeld dat 
dierenmishandelaars strenger en consequenter aangepakt zullen worden. De 
grondwet is het allerhoogste niveau van onze rechtsstaat, het feit dat dieren 
daar nu in staan, zal rechters twee keer doen nadenken als ze een 
dierenbeul voor zich krijgen. Nu komen die er soms veel te goedkoop of zelfs 
zonder straf vanaf. Dat zal voortaan moeilijker worden. Wie kan daar nu 
tegen zijn?” Vandenbosch denkt dat het hevige verzet van politici als Van 
Quickenborne weinig te maken heeft met de schrik dat rechters plots te ver 
zouden gaan. “Het zijn verkiezingen en dan wil iedereen zich profileren. 
Blijkbaar is de wanhoop zo groot bij de liberalen dat ze zelfs niet 
terugdeinzen voor demagogie. Op de rug van dieren proberen ze snel nog 
wat stemmen te ronselen bij boeren en jagers.” 
 
(Extract HLN) 
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Contacteer ons 
 
U kan ons nog steeds met opmerkingen of toevoegingen contacteren.  
Hebt u voorstellen i.v.m. wat wij als beroepsvereniging nog meer kunnen 
doen in onze dagelijkse werking, het organiseren van evenementen, deze 
nieuwsbrief,… aarzel dan niet om ons te contacteren! 
 

TRIMCANIS 
Beroepsvereniging voor Hondenverzorging vzw 

 
Scharebrugstraat 255, B-8370 Blankenberge 
Tel: +32(0)50 55 01 55 
E-mail: info@trimcanis.be 

 

Voorzitter: 
Dominique Standaert - standaert.domi@gmail.com 

Ondervoorzitter: 
Sarah Finet - enzys.cockers.spaniels@gmail.com 

Ledenadministratie: 
Tineke Standaert - ledenadmin@trimcanis.be 

Secretaris: 
Katrien Lefevre - katrien.lefevre@gmail.com 

Bestuursleden: 
Caroline Deberdt - charliestrimsalon@gmail.com 
Karen Van Der Veken - info@baasjesmooiste.be 
 

 


